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La quadratura del cercle: Ajustar despeses sense 
incrementar impostos

La quadratura del cercle és una paradoxa i una metàfora de l’impossible, 
amb la qual es fa referència a la dificultat per trobar l’equilibri entre dues 
contradiccions irresolubles. 

Avui, la crisi econòmica que estem vivint ens situa davant una d’aquestes 
paradoxes, i ens obliga a fer veritables exercicis d’equilibrisme per trobar 
el punt mig entre les demandes dels ciutadans, les urgents necessitats 
socials que planteja la crisi, la reducció dels recursos econòmics 
disponibles i la voluntat de no incrementar els impostos que graven als 
ciutadans. 

Intentar quadrar el cercle és impossible. Per tant, la gestió local en 
moments de crisi passa ineludiblement per la priorització de necessitats, 
demandes, objectius i recursos. 

Les necessitats prioritàries són les que afecten a aquells que estan patint 
més directament la crisi; per això estem reforçant els serveis socials i 
per això estem treballant per activar el desenvolupament de la indústria 
(nou polígon) i el comerç local (pla d’establiments comercials).

Les demandes principals són les que els ciutadans ens proposen per 
millorar la qualitat de vida al municipi; i en aquesta línia s’executen 
projectes com la reurbanització de carrers, voreres i places.

Els objectius bàsics són els que ens vam comprometre en el programa 
de govern, que, tot i les dificultats que el moment econòmic imposa, està 
avançant a bon ritme.

I els recursos, encara que escassos, s’estan optimitzant, per la via 
d’ajustar les despeses i de buscar finançament a altres administracions 
(Diputació, Generalitat, Estat), garantint el compromís que, atenent 
a la situació per la qual avui estan passant les famílies, els impostos 
municipals no s’incrementaran.

La situació és difícil i requereix tant l’esforç de l’Ajuntament, que ajustarà 
les seves prioritats i actuacions, com la comprensió dels ciutadans, en 
relació a aquelles demandes que no es puguin arribar a atendre. En cap 
cas, però, s’exigiran més esforços (més impostos) als ciutadans, prou 
pressionats pel dia a dia.
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Més de 3.500 nens i nenes de tornen a les 
aules per iniciar el curs escolar 2009-2010
Els centres educatius de Pineda de Mar van obrir el passat dilluns 14 de setembre 
puntualment les portes per iniciar el curs 2009-2010. En total a Pineda hi haurà més de 
3.500 alumnes repartits en els vuit centres d’educació infantil i primària, els tres Instituts 
d’Estudis Secundaris i el Centre d’Educació Especial Horitzó. La gran novetat d’enguany és 
la implantació dels llibres digitals a l’IES Pineda, on els alumnes de 2n i 4t d’ESO han estat 
seleccionats per participar a la posada en marxa de la implantació dels llibres digitals, un 
projecte que s’estrena a un centenar de centres educatius d’arreu de Catalunya.

Els infants de l’Escola Sant Jordi es van trobar una vorera de seguretat més ampla.



L’inici de curs a Pineda de Mar es va fer amb normalitat a tots els centres 
educatius. Entre les novetats més destacades hi ha la participació dels 
alumnes de 2n i 4t d’ESO de l’IES Pineda en el projecte pilot 1:1 que 
ha implantat aquest any el Departament d’Educació. A aquestes aules 
s’hi s’han instal·lat endolls a les taules i un kit de projecció i pissarra 
digital interactiva. Del seu currículum, un total de sis assignatures les 
faran utilitzant el llibre digital. 

Transport amb el bus urbà
També cal destacar que aquest curs Pineda de Mar i el Consell 
Comarcal del Maresme realitzen una prova pilot per tal de fomentar 
la utilització del transport públic per arribar als centres educatius. 
D’aquesta manera, un total de 14 estudiants de Poblenou que han de 
desplaçar-se fins a Pineda centre per arribar a l’escola, ho faran amb 
línia de bus urbà que hi ha al municipi acompanyats per dos monitors. 
L’Ajuntament es fa càrrec dels 35 euros anuals del cost de la T-12 dels 
alumnes, mentre que el Consell Comarcal contracte els dos monitors. 
Aquests monitors estan amb els alumnes durant el trajecte del bus i els 
acompanyen a la porta dels centres escolars.

Obres de millora i manteniment
L’Ajuntament de Pineda ha aprofitat l’estiu per fer obres de millora i 
manteniment en els centres educatius municipals. Entre aquestes 
tasques destaca la vorera de seguretat que s’ha habilitat davant la 
porta d’entrada de l’Escola Sant Jordi aprofitant la renovació de 
voreres que s’està portant a terme al municipi amb motiu de les obres 
del FEIL. Entre aquestes actuacions de manteniment i millora també 
destaca les actuacions de pintura, sanejament, instal·lació elèctrica al 
Doltra i Jaume I.

L’IES Coromines potencia els cicles formatius
Una altra de les novetats del curs 2009-2010 és l’ampliació dels cicles 
formatius que es porten a terme a l’IES Coromines. Fins ara s’impartia 
el cicle formatiu de Grau Mitjà d’Electricitat i enguany també s’hi farà 
el Sociosanitari. A més, l’IES Coromines també impartirà classes del 
Grau Superior d’Educació Infantil. Cada una de les aules tindrà 30 
alumnes i per tal de facilitar la inserció i compatibilitat amb el món 
laboral les classes es faran a la tarda.

En aquest sentit també cal destacar la nova línia de batxillerat de l’IES 
Euclides. La gran demanda que hi ha hagut en aquests darrers anys ha 
fet decidir el Departament d’Educació de posar en marxa una segona 
línia educativa de primer de batxillerat. En concret serà la de batxillerat 
Artístic.

Llars d’Infants
Les dues Llars d’Infants municipals de Pineda de Mar també han iniciat 
el curs escolar amb millores. Enguany s’han cobert les 248 places 
ofertes amb les ampliacions que es van portar a terme l’any passat a 
la Llar d’Infants Marinada de Poblenou.
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Pineda compta amb 8 CEIP, 3 IES, 1 CEE i 2 llars d’infants.

•	CEIP Antoni Doltra 

•	CEIP Jaume I 

•	CEIP Mediterrània 

•	CEIP Montpalau 

•	CEIP Aloc 

•	CEIP Poblenou 

•	Escola Sant Jordi 

•	Escola M.D. del Roser 

•	CEE Horitzó 

•	 IES Joan Coromines 

•	 IES Euclides 

•	 IES Pineda 

Centres escolars de Pineda de Mar
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Les matrícules per fer algun dels tallers estaran obertes tot l’any.

Èxit de participació al curs d’autoocupació per 
a la dona que s’ha celebrat al Centre Innova
Durant aquest mes d’octubre s’ha realitzat a les dependències del Centre Innova 
el curs d’autoocupació per a dones que han organitzat de forma conjunta els 
ajuntaments de Pineda de Mar, Calella i Malgrat de Mar. Les interessades en 
prendre part en aquestes sessions ho han pogut fer de forma gratuïta. La formació 
té com a objectiu que l’emprenedora i/o empresària conegui les bases d’un projecte 
empresarial que inclou, entre d’altres, els factors de viabilitat del seu negoci i els 
aspectes claus per crear i consolidar la seva empresa amb èxit.

Les classes s’han desenvolupat a través de sessions grupals en les quals les dones 
han estat les protagonistes, posant en joc les seves competències per a millorar-les 
i/o adquirir-ne de noves a través d’un procés d’aprenentatge participatiu i interactiu que 
ha integrat continguts de diferents tipus: coneixements, habilitats, actituds i aptituds.

Pineda viu una Diada marcada pel civisme i les 
reivindicacions polítiques
La Diada a Pineda de Mar va ser, un any més, una celebració festiva i reivindicativa. 
Centenars de persones van sortir al carrer el passat 11 de setembre per celebrar 
els actes que va organitzar l’Ajuntament de Pineda de Mar per commemorar la 
Diada Nacional de Catalunya. Un total de 44 entitats i partits polítics van participar 
al matí a la tradicional ofrena floral al monument de Rafel Casanova. Enguany hi va 
31 entitats, associacions i clubs, 11 sindicats i grups polítics, el pubillatge de Pineda 
i els membres de l’Ajuntament de Pineda van cloure les ofrenes. Seguidament, es 
va interpretar el Cant dels Segadors i un concert de sardanes a la plaça del Mar. 
Els actes van seguir a la tarda amb el concert gratuït del grup mallorquí Cap Pela 
que va omplir la plaça Espanya. 

Els cursos del Casal de la Dona es posen en 
marxa
El passat dilluns 5 d’octubre es van posar en marxa els cursos del darrer trimestre 
de l’any del Casal de la Dona. Per a aquest darrer trimestre de l’any s’han programat 
diversos tallers relacionats amb activitats físiques, manuals, balls i activitats 
formatives. Els cursos, organitzats per la nova Associació de Dones Pinedenques i 
amb la col·laboració de l’Ajuntament de Pineda de Mar, tenen un preu de 18 euros, 
mentre que la quota per fer-se sòcia o soci de l’Associació de Dones Pinedenques 
és de 15 euros anuals (10 euros pensionistes).

Després de l’assemblea del Casal de la Dona que es va portar a terme a la sala de 
plens municipal i en la qual l’equip de govern de l’Ajuntament de Pineda de Mar va 
assegurar la continuïtat dels cursos que s’impartien al Casal, aquest mes d’octubre 
s’han posat en marxa els tallers del darrer trimestre de l’any del Casal de la Dona. 
Entre aquestes activitats programades per l’Associació de Dones Pinedenques hi 
ha gimnàstica per a dones grans, aeròbic i steps, defensa personal, costura, dibuix 
i pintura a l’oli, puntes de coixí, mitja i ganxet, manualitats, tapissos i macramé, 
restauració de mobles, sevillanes, balls de saló, country, alfabetització digital i 
idiomes. En aquest mateix sentit es manté el Servei d’Atenció Psicològica per a 
dones, cada dimarts de 15.30 a 18.30 h. És previst que durant el 2010 els cursos 
s’ampliïn amb més activitats.

Les autoritats municipals durant la interpretació d’Els Segadors.

El curs ha tractat els aspectes claus per crear i consolidar una empresa amb èxit.



7

La Lliga Municipal de futbol sala de Pineda compta amb gairebé 700 jugadors.

“La Marca com a eina generadora d’activitat 
empresarial” a les Jornades Econòmiques
La regidora de Desenvolupament Econòmic de l’Ajuntament de Pineda de Mar ho té 
tot a punt per a la celebració de les Jornades Econòmiques que aquest any giraran 
al voltant de “La Marca com a eina generadora d’activitat empresarial”. Enguany les 
jornades seran els dies 22 i 23 d’octubre i per primer cop se celebraran al Centre 
Innova. 

Per tal de donar més dinamisme i proximitat a les empreses i comerços locals 
i comarcals, la regidoria de Desenvolupament Econòmic ha cregut convenient 
plantejar unes Jornades Econòmiques enfocades directament al sector amb la 
voluntat de donar una visió optimista a les empreses i buscar les opinions dels 
experts per tal de cercar oportunitats de negoci que es poden donar davant la crisi 
econòmica en la qual estem immersos. Així, les Jornades tindran un nou format 
que pretén obrir la participació al públic. És per això que s’han programat tres 
conferències per obrir una línia de debat i dues taules rodones que serviran per 
debatre i donar proximitat als temes que han explicat els ponents.

La xerrada inaugural de dijous al matí anirà a càrrec de Ferran Soriano, recentment 
nomenat president d’Spanair. Soriano pronunciarà una ponència per posar de 
relleu el lideratge i iniciatives que revaloren les empreses. Dijous al matí també hi 
haurà la presència de l’alcalde de San Sebastià, Odon Elorza, que explicarà el valor 
de la marca de ciutat i l’evolució turística de la capital basca. Durant la tarda de 
dijous serà el torn de debatre i donar proximitat a les dues ponències del matí. Hi ha 
prevista una taula rodona amb la presència de Jordi Xena, director de caves Mont-
Ferrant, Ramon Iglesias, cap de comunicació de Caixa Penedès, i Josep Maria 
Brugués, cap de premsa de la Universitat Ramon Llull.

Les Jornades seguiran el divendres al matí amb la ponència de Pedro Schwarts, 
economista, politòleg i consultor d’empreses, que posarà de manifest la importància 
de la comunicació empresarial en temps de crisi. I per cloure les jornades hi ha 
prevista una nova taula rodona per posar a debat el valor de la marca turística, en 
la qual hi participaran Enric Casas, director de comunicació corporativa i qualitat 
de l’Ajuntament de Barcelona, José Antonio Donaire, professor de la Universitat de 
Girona, Martí Sabrià, gerent de l’Associació d’hostaleria de la Costa-Brava, i Jordi 
Ten, secretari del Consell d’Administració del Grup Serhs.

Les inscripcions són gratuïtes i es poden fer a través del web www.pinedademar.
cat/jornadeseconomiques

Es torna a posar en marxa la Lliga Municipal 
de Futbol Sala
La Regidoria d’Esports de l’Ajuntament de Pineda de Mar ha posat en marxa una 
nova edició de la Lliga Municipal de futbol sala amb la participació d’un total de 
48 equips, dels quals un 80% són locals. Aquesta competició s’ha consolidat a 
la comarca i esdevé un model per a altres municipis a causa de la seriositat amb 
la qual es desenvolupa i el gran volum de jugadors que participen cada dissabte: 
entre 600 i 700 esportistes.

La Regidoria d’Esports vol agrair la implicació de tots els jugadors per anar millorant 
la Lliga any rere any.
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Ràdio Pineda engega la programació de 
tardor-hivern de la temporada 2009-2010
Ràdio Pineda 94.6 FM va començar la programació de tardor-hivern el passat 
dilluns 28 de setembre amb la reincorporació a la graella de l’emissora de 
programes informatius, de participació ciutadana i musicals especialitzats. 
L’emissora municipal de l’Ajuntament de Pineda de Mar aposta pels continguts i 
per la proximitat als ciutadans. És per això que Ràdio Pineda emet 24 hores de 
programació de producció pròpia amb butlletins horaris elaborats pels periodistes 
de l’emissora amb la informació de Pineda, de l’Alt Maresme i el més destacat de 
l’actualitat general d’interès local. A més dels butlletins, també s’emeten l’informatiu 
del matí (9.00 h), l’informatiu del migdia (13.00 h) i l’informatiu del vespre (19.00 
h). Els informatius donen prioritat a les notícies més pròximes als interessos dels 
ciutadans.  

En aquest mateix sentit el web www.radiopineda.com ofereix des de l’any 2004 
un servei de notícies locals, actualitzat dia a dia, amb les veus i fotografies dels 
protagonistes de les informacions que es publiquen. L’emissora també emet per 
internet i ofereix el servei de ràdio a la carta amb programes i espais disponibles a 
la xarxa perquè es puguin escoltar online.

Els Serveis Socials de Pineda rebran una 
injecció econòmica de la Generalitat de 408.000 €
El Departament d’Acció Social destinarà enguany 7.837.000 euros a reforçar els 
ajuts als serveis socials dels ajuntaments de Mataró, Premià de Mar, Pineda de 
Mar, el Masnou i dels 26 municipis de menys de 20.000 habitants que coordina el 
Consell Comarcal del Maresme.

Per a aquest any 2009, el Departament destinarà a l’Ajuntament de Pineda de Mar 
407.985 euros per a Serveis Socials, que representen un increment de gairebé un 
28% respecte a l’any passat, segons el conveni entre el departament d’Acció Social 
i l’Ajuntament de Pineda.

Enguany, la novetat és l’important augment que registraran les ajudes destinades 
a finançar els serveis socials bàsics, que són els que han notat més directament 
l’impacte de la crisi. El finançament que es traspassarà al Consell Comarcal és de 
4.286.050 euros, un 42% més respecte a l’any passat.

Pineda reclama “un ambient millor per a les 
nostres ciutats” durant la Setmana de la Mobilitat
Des de dimarts 22 de setembre i fins al dia 29 la regidora de Seguretat Pública 
i Mobilitat de l’Ajuntament de Pineda de Mar va organitzar una sèrie d’actes per 
celebrar la Setmana de la Mobilitat Sostenible i Segura. Sota el lema “Un ambient 
millor per a les nostres ciutats” es van portar a terme nombroses activitats amb 
l’objectiu de conscienciar la ciutadania sobre la necessitat d’evitar l’ús abusiu del 
cotxe a favor del transport públic i altres modes de transport més sostenible.

Els actes van iniciar-se amb la celebració del dia sense cotxe. Així, el dimarts 22 de 
setembre es va tallar el trànsit al vehicle privat en alguns carrers del centre històric 
de la població. “Un ambient millor per al meu poble” vol reservar als vianants, 
ciclistes i transport públic els eixos principals del municipi.

Dimecres 23 va ser el dia del transport públic, en el qual els usuaris del servei de 
bus Pineda-Calella van tenir el viatge de franc. Els actes van seguir divendres amb 
una conferència sobre la seguretat vial dels usuaris de la bicicleta. 

Finalment, diumenge es va organitzar una pedalada contra el canvi climàtic. La 
sortida d’aquesta bibicletada popular fou a la plaça de Catalunya i l’arribada a la 
plaça de la Biblioteca de Poblenou. Durant la bicicletada els participants de Pineda 
de Mar van unir-se amb els de Calella per fer el trajecte final conjunt.

En aquest mateix sentit, durant tota la setmana els centres escolars de Pineda han 
participat de la Setmana de la Mobilitat Sostenible i Segura amb la millora de la 
seguretat en el trajecte dels estudiants a l’escola.

La programació de Ràdio Pineda aposta pels continguts i la proximitat als ciutadans.

Cal destacar l’augment de les ajudes destinades a finançar els serveis bàsics.

La Setmana de la Mobilitat es va cloure amb una bicicletada. 
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L’objectiu és poder incrementar la participació local en la direcció i gestió del sistema sanitari.

L’Ajuntament de Pineda de Mar aprova el Pla 
d’Acció per l’Energia Sostenible
L’Ajuntament de Pineda de Mar va aprovar en el ple ordinari del mes de setembre 
el Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible (PAES) del municipi amb l’adquisició 
d’una sèrie de compromisos per afavorir l’ús de les energies renovables. Aquest 
pla respon a la necessitat de potenciar i articular una acció global per mitigar el 
canvi climàtic, també a escala local, així com les iniciatives sorgides arran del Pacte 
d’alcaldes i alcaldesses per una Europa amb energies sostenibles. Aquest punt va 
ser aprovat per unanimitat per totes les forces amb representació municipal.

L’objectiu del PAES és haver reduït el 2020 com a mínim un 20% les emissions de 
gasos d’efecte hivernacle (GEH) respecte a les de l’any 2005 en els àmbits en què 
l’Ajuntament és competent. És a dir, les emissions derivades del consum energètic 
dels equipaments municipals, l’enllumenat públic i els semàfors, la flota de vehicles 
municipals, la flota de serveis de l’Ajuntament externalitzats i el transport públic, la 
gestió i el tractament de residus i el cicle de l’aigua. A més, el PAES té previstos 
programes de sensibilització ambiental per a la població.

Tots els signants del Pacte d’alcaldes i alcaldesses es van comprometre a elaborar 
en el seu municipi un pla d’acció per l’energia sostenible. En el cas de la província 
de Barcelona s’ha realitzat amb la direcció i la col·laboració de la Diputació de 
Barcelona.  

Es millorarà la seguretat de la via del tren al 
seu pas per Pineda de Mar
La via del tren entre l’estació de Pineda de Mar i el límit amb el terme municipal de 
Santa Susanna millorarà la seva seguretat amb la instal·lació d’una tanca de tela 
metàl·lica d’1 m i 80 cm d’alçada. L’Administració d’infraestructures Ferroviàries, 
ADIF, del Ministeri de Foment, ha anunciat que les obres ja s’han licitat. Segons 
ADIF, aquest tancat a banda i banda de la via a Pineda té per objectiu millorar 
la seguretat, ja que es tracta d’un tram on hi ha persones que el traspassen per 
punts no autoritzats. La tanca de tela metàl·lica es col·locarà en un tram de 2,5 
quilòmetres de via, en concret des de l’estació de Renfe fins al terme municipal de 
Santa Susanna.

En aquest mateix sentit, ADIF també ha anunciat que netejarà la via i la desbrossarà 
en tot aquest tram. ADIF també farà tancats de tela metàl·lica a un quilòmetre de via 
del tren a Arenys de Mar i de 4 quilòmetres a Badalona. La inversió total és de 933 
mil euros. Les obres formen part del pla d’inversions d’ADIF per millorar la seguretat 
de la xarxa de tren a Catalunya i la millora de les infraestructures ferroviàries. 

S’ha constituït el Govern Territorial de Salut de 
l’Alt Maresme i la Selva Marítima
El Govern de la Generalitat va aprovar el passat 22 de setembre la constitució 
del Govern Territorial de Salut de l’Alt Maresme i la Selva Marítima i dels seus 
respectius estatuts. Aquest és un pas més en la política de descentralització del 
sistema sanitari català amb l’objectiu de millorar l’atenció sanitària a les poblacions 
de Catalunya. El Govern Territorial de Salut de l’Alt Maresme i la Selva Marítima 
comprèn una població de 212.841 habitants i el seu consorci s’estableix entre el 
Departament de Salut, el Servei Català de la Salut, els consells comarcals del 
Maresme i de la Selva i els municipis de Blanes, Calella, Canet de Mar, Fogars de 
la Selva, Lloret de Mar, Malgrat de Mar, Palafolls, Pineda de Mar, Sant Cebrià de 
Vallalta, Sant Iscle de Vallalta, Sant Pol de Mar, Santa Susanna, Tordera i Tossa 
de Mar. 

Els governs territorials de Salut tenen com a objectiu prioritari incrementar la 
participació del món local en la direcció i la gestió del sistema sanitari, creant un 
marc de col·laboració entre l’Administració de la Generalitat i els ens locals en 
matèria de planificació i prevenció de la salut. Aquests consorcis donen veu als 
ajuntaments en la política nacional de salut i tenen una composició equilibrada que 
garanteix la paritat en la presa de decisions entre els membres designats per les 
entitats locals i aquells designats pel Departament de Salut. 

La tanca evitarà que els vianants creuin la via per la superfície.

El nou enllumenat del sector Sud del Pinemar ja compleix amb les directrius del pla.



78 nens  i nenes van gaudir del bateig de mar.
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Els animals domèstics han d’estar xipats i censats.

La Policia Local de Pineda celebra la 
festivitat del seu patró al Centre Innova
La Policia Local de Pineda va celebrar el passat dimarts 29 de setembre a la 
tarda la festa del Patró en un acte al Centre Innova. Durant la festivitat es van 
fer diversos reconeixements als agents de la Policia Local per actes meritoris 
i funcions en què han destacat per la seva professionalitat i humanitat davant 
d’alguna circumstància extrema. Aquest és el cas de dos agents que van poder 
reanimar amb èxit un home que van trobar desmaiat a terra i sense pols, fins 
que va arribar el SEM, el servei d’emergències mèdiques. O el d’altres agents 
que van saber aturar alguns casos d’extrema violència. En l’acte també es van 
fer reconeixements a membres dels ADF i la Brigada Municipal per accions 
meritòries.

El guardó a l’Agent Meritori de l’Any va ser per a Raül Romero, i el reconeixement 
per l’equip de treball de l’any va ser per als agents de Suport a la Mobilitat. 
També va ser especialment emotiu el comiat de l’agent Pedro Román, que s’ha 
jubilat. 

L’acte va estar presidit pel regidor Pere Clarabuch, com a alcalde accidental, el 
regidor de Seguretat Pública i Mobilitat, Paco Martín, i l’inspector en cap de la 
Policia Local de Pineda, Carles Santacreu.

Es posa en marxa la campanya “Xipa’l i 
censa’l” per als animals domèstics
La regidoria de Medi Ambient de l’Ajuntament de Pineda de Mar i el Consell 
Comarcal a través d’un conveni de col·laboració amb l’associació de veterinaris 
del municipi, començarà el dia 15 d’octubre la campanya “Xipa’l i censa’l”.

Com el seu nom indica, l’acció té com a principal objectiu incentivar els propietaris 
d’animals domèstics perquè els censin i els posin un xip identificador, tal i com 
marca la normativa. La campanya es portarà a terme fins al 15 de desembre 
d’enguany.

Si els vostre animal encara no està xipat o censat, ara teniu l’oportunitat de fer-
ho seguint les instruccions de la campanya. Censar l’animal és totalment gratuït 
i es pot fer a l’Ajuntament de Pineda de Mar de dilluns a divendres de 9.00 a 
13.00 h. Per posar-li el xip, que té un cost de 30 euros, només cal dirigir-se a 
un dels centres veterinaris col·laboradors: Clínica Veterinària Pineda, Centre 
Veterinari Poblenou, Centre Veterinari Rossinyol i la Clínica Veterinària Rosvet.

Es posen en marxa els XXV Jocs Escolar 
Municipals
La regidoria d’Esports de l’Ajuntament de Pineda de Mar va donar el passat 
dijous 1 d’octubre el tret de sortida a la XXV edició del programa d’Esport 
Extraescolar, més conegut com a Jocs Escolars Municipals.

Aquest programa està adreçat a tots els nens i nenes de primària de les escoles 
de Pineda i consisteix en la realització de 4 dies d’activitat física setmanals. 
La participació en el programa dels Jocs Escolars Municipals es fonamenta en 
l’aprenentatge i la pràctica esportiva.

Per participar en el programa cal apuntar-se a les Activitats d’Educació Física de 
Base (2 dies/setmana), que es tracta d’activitats basades en els jocs, iniciació 
esportiva i psicomotricitat, per arribar a l’esport purament dit, i a més es pot 
escollir entre els esports d’equip suggerits: futbol sala o minibàsquet (beisbol a 
partir de 4t curs) (1 dia/setmana), o bé entre els esports individuals següents: 
tennis i escacs, a més de l’escola de circ.

Cal destacar que el primer dissabte del mes d’octubre ja es va realitzar la primera 
activitat lúdicoesportiva amb els nens i nenes de 5è i 6è curs, que va consistir en 
un “Bateig de mar” a la Base Nàutica Municipal de Pineda de Mar. L’activitat va 
comptar amb la participació de 78 nens i nenes que van gaudir d’un dia magnífic 
quant a condicions climatològiques.  

Els agents de la Policia Local vestits de gala a la porta del Centre Innova. 
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El Campionat d’Espanya de Pesca omple la 
platja de Pineda
El cap de setmana de l’11, 12 i 13 de setembre les platges de Pineda i Santa 
Susanna van acollir el Campionat d’Espanya de Pesca que va ser organitzat pel 
Club de Pesca Esportiva de Pineda amb el suport de l’Ajuntament de Pineda de 
Mar.

El campionat de pesca va comptar amb la participació de 140 pescadors, 
distribuïts en tres categories: 5è Campionat d’Espanya Mar Costa Categoria 
Dames, 17è Campionat d’Espanya de Seleccions Autonòmiques Mar Costa U16 
i el 20è Campionat d’Espanya de Seleccions Autonòmiques Mar Costa U21.

L’Ajuntament demana a Foment que instal·li un 
semàfor a l’N-II per facilitar l’accés a Can Cornet
L’Ajuntament de Pineda ha demanat al Ministeri de Foment la instal·lació d’un 
semàfor a la carretera Nacional II, just a l’alçada on hi ha el pas soterrani de 
l’església de Santa Maria.

L’alcalde de Pineda de Mar, Xavier Amor, va explicar en el programa Línia 
directa de Ràdio Pineda, que aquest és un punt molt transitat ja que dóna accés 
a la zona de Can Cornet, a l’Oficina de Treball de la Generalitat, les escoles 
Jaume I i Mediterrània i a l’Espai Jove, i que molts veïns i veïnes de la zona 
tenen dificultats per utilitzar el pas soterrat. Amor va dir que l’equip de govern 
volia instal·lar inicialment un pas soterrat amb ascensors, però motius tècnics i 
econòmics han fet descartar aquesta possibilitat.

L’opció passa per posar un semàfor si el Ministeri de Foment hi dóna el vist-i-
plau, ja que la carretera és de competència estatal.

Uns 2.000 esportistes participen a la 
Challenge Costa de Barcelona-Maresme
El I Challenge Costa de Barcelona-Maresme va portar el passat cap de setmana 
del 3 i 4 d’octubre prop de 2.000 esportistes procedents de 38 països dels 
cinc continents. La seva fita fou arribar a meta després d’haver completat les 
proves de natació (3.800 metres), ciclisme (180 quilòmetres) i cursa a peu (42 
quilòmetres). En total hi va haver 732 triatletes espanyols, 327 del Regne Unit, 
326 francesos, 130 alemanys i australians i 49 italians.

En l’àmbit esportiu, cal destacar que el guanyador va ser el català Marcel 
Zamora, amb un temps de 8 hores i 15 minuts. El segon classificat Mika Luoto, 
de Finlàndia, i el tercer l’alemany Bernd Eixhhorn. En categoria femenina la 
guanyadora va ser la belga Sofie Goos, amb un temps de 9 hores i 8 minuts, 
la segona classificada Katja Konmschak i la tercera Hillary Biscay, dels Estats 
Units. Els participants van passar pel passeig Marítim de Pineda durant la marató (Foto Alfred Lieuri).

La gent gran i amb problemes de mobilitat tenen problemes per creuar la carretera.

Un total de 140 pescadors van participar al campionat.
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Les obres de construcció de la Depuradora de l’Alt Maresme segueixen endavant. A final de 
setembre van iniciar els treballs de construcció de la nova planta de pretractament, situada al 
costat del cementiri de Pineda de Mar. La nova estructura serà tancada i això permetrà acabar amb 
les males olors i els sorolls a la zona. En aquest mateix sentit, cal destacar que uns arqueòlegs 
contractats per l’empresa adjudicatària de les obres han trobat restes arqueològiques que podrien 
estar relacionades amb el pont del Diable.

La nova planta de pretractament
eliminarà les males olors i els sorolls
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Les obres de la planta de pretractament de la depuradora de l’Alt 
Maresme situada a Pineda de Mar van començar el passat dilluns 28 
de setembre. Els treballs que es fan actualment consisteixen en la 
col·locació d’un nou emissari provisional ja que l’actual serà renovat 
per complet un cop estigui acabada la nova instal·lació. En aquest 
sentit, l’obra preveu modernitzar totalment la planta de pretractament 
que serà coberta i tancada, fet que evitarà les males olors. El temps 
d’execució previst de les obres és d’un any.

El projecte de la depuradora de l’Alt Maresme ja contemplava que la 
fase de pretractament de les aigües residuals es faria en una instal·lació 
independent, aprofitant l’actual planta que hi ha a tocar del cementiri de 
Pineda de Mar, a primera línia de mar. Però el canvi que es farà serà 
total, ja que, de fet, l’únic que s’aprofitarà seran els terrenys. D’aquesta 
manera, on avui s’aixeca l’antiga planta de pretractament s’hi farà un 
nou edifici i, posteriorment, s’enderrocarà l’existent. La nova instal·lació 
serà coberta i semisoterrada i, gràcies als últims avenços tecnològics, 
s’aconseguiran eliminar les males olors.

El director adjunt de l’obra, Joaquim Estol, ha explicat que l’eliminació 
serà possible perquè l’edifici serà tancat i hi haurà un tractament de 
l’aire. Estol ha confirmat que això també permetrà eliminar el soroll. 

Per fer les obres s’han hagut d’expropiar temporalment uns 2.000 m2 de terrenys.

Les restes arqueològiques no endarreriran les obres de la planta.

Aquests precisament són els avenços més importants del nou 
pretractament de la depuradora, ja que així se salda un deute històric 
amb els veïns de la zona marítima del municipi.

Les obres tenen una previsió d’un any de durada i abans de començar 
els treballs propis de construcció s’està duent a terme un desviament 
de l’emissari, la canonada que torna l’aigua neta al mar. Actualment 
aquesta canonada passa just per sota del lloc on s’ha d’aixecar la 
nova planta de pretractament i, per tant, abans d’excavar és necessari 
fer-la passar per un altre punt. Per fer aquesta operació s’han hagut 
d’expropiar de manera temporal uns 2.000 metres quadrats d’uns 
terrenys que un pagès hi té a tocar. 

Estol ha explicat que quan la nova instal·lació estigui en marxa l’emissari 
en un futur mitjà no s’haurà de fer servir, ja que l’ACA té el compromís 
de fer un reaprofitament del 100% de l’aigua. Això inhabilitarà l’emissari 
que només serà una sortida d’emergència d’aigua en excés provinent 
de la pluja.

El nou edifici serà tancat i
es preveu que es posi en marxa

durant el 2010
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AJUNTAMENT (Oficines) 
Plç. Catalunya, 1 
93.767.15.60 

CAN COMAS 
Plç. Catalunya, 3 
Mati: 93.767.15.60
Tarda: 93.767.15.60 Ext. 634 

POLICIA LOCAL 
C/ Sant Joan, 63 
93.762.96.00 

POLICIA LOCAL 
Av. Mediterrani, 48
93.766.56.85

MOSSOS D’ESQUADRA 
C/ Gregal, 4
088

BOMBERS 
C/ Benavente, 35
93.762.52.53 

SERVEIS SOCIALS 
C/ Major, 44 
93.767.17.48 

SERVEIS SOCIALS
Av. Mediterrani, 48
93.766.56.86 

OFICINA INFORMACIÓ 
TURÍSTICA 
C/ Sant Joan, 57 
93.762.34.90 

ARXIU MUNICIPAL 
Pl. Catalunya, 1 
93.767.15.60 

CENTRE INNOVA
C/ Torres Quevedo, 16 
93.767.15.60 ext. 0800

ESPAI JOVE 
Masia Can Jalpí 
93.762.13.74

BRIGADA MUNICIPAL 
C/ Sant Joan 65 
93.767.01.15 

SERVEI D’AIGÜES (avaries)
C/ Montpalau, 10 
902.250.370

ORGANISME DE 
RECAPTACIÓ I 
GESTIÓ TRIBUTÀRIA 
DE LA DIPUTACIÓ DE 
BARCELONA 
C/ Moragas i Barret, 66 
93.767.01.02 

JUTJAT DE PAU 
Av. Montserrat, 54-56, bx 
93.767.08.58 

CREU ROJA 
C/ Sant Joan, 87-89 
93.762.54.11 / 93.767.16.00

CREU ROJA
(emergències)
C/ Sant Joan, 87-89 
704.20.22.24

AMBULÀNCIES (24 hores)
061

AMBULATORI POBLENOU 
C/ Empordà, 3 
93.766.30.32

AMBULATORI PINEDA/CAP 
C/ Tarragona, 49, 
902.111.444 (visites metges)
93.767.16.47 (informació)

HOSPITAL DE CALELLA 
C/ Sant Jaume, 209-211 
(Calella) 
93.769.02.01 

CORREUS 
C/ Santiago Rosiñol, 10 
93.762.34.86 

SOREA (aigua) 
C/ Montpalau, 10 
93.767.18.05 

BUTÀ 
93.769.12.87 

GAS NATURAL 
900.30.31.22 

REGISTRE DE LA 
PROPIETAT 
C/ Verdaguer, 17 
93.767.18.24 

OTGC (INEM Can Jalpí) 
C/ Sant Joan, 1 
93.762.93.70 (Centraleta) 
93.762.93.72 (Ofertes-cursos) 
93.762.93.73 (Contractes) 
93.762.93.74 (Prestacions) 

NOTARIA 
Av. Montserrat, 1 
93.767.13.56 

RENFE 
Pl. Estació, 16 
93.762.34.32 

TAXI 
Pl. Estació. 
93.767.21.93 

TAXI 
Av. Hispanitat. 
93.766.00.62 

RECOLLIDA DE MOBLES
93.790.55.60

DEIXALLERIA MUNICIPAL 
93.769.72.71

VETERINARI MUNICIPAL 
972.36.20.28 

EQUIPAMENTS
CULTURALS 

RÀDIO PINEDA 
C/ Justícia, 25 
93.767.19.19 

BIBLIOTECA (Pl. Mèlies) 
Pl. Mèlies, 21 
93.762.37.96 

BIBLIOTECA (Poblenou) 
Pg. Europa, 23 
93.766.20.16 

CASAL D’AVIS  (Poblenou) 
Pg. Costa Brava, 47 
93.769.35.07 

CASAL D’AVIS  (Les Mèlies) 
Pl. Mèlies, 7 
93.767.16.70 

CASAL DE LA DONA 
C/ Barcelona, 35 entresòl 
93.767.18.43 

FUNDACIÓ THARRATS 
D’ART GRÀFIC 
Pl. Catalunya, 1 
93.767.15.60 

CAMP MUNICIPAL DE 
FUTBOL 
C/ Garbí, 111 
93.767.07.21 

PAVELLÓ POLIESPORTIU 
MUNICIPAL 
C/ Barcelona, 33-35 
93.762.32.83 

PAVELLÓ POLIESPORTIU 
“CAN XAUBET”
C/ Garbí, 111
93.767.22.32

CENTRE OBERT “EL NUS” 
C/ Santiago Rusiñol, 93-99
93.762.13.84

CENTRE OBERT “LA 
BALDUFA”
C/ Dr. Fleming, 23 
93.766.29.45

EQUIPAMENTS
EDUCATIUS PÚBLICS

CEIP JAUME I 
C/ Lluís Vives, 5-7 
93.767.18.68 

CEIP ANTONI DOLTRA 
C/ Narcís Monturiol, 55 
93.767.14.60 

CPEE HORITZÓ 
Ptge. de la Móra, s/n. 
93.767.13.21 

CEIP MONTPALAU
C/ Cardenal Cisneros, 68 
93.762.44.52 

CEIP MEDITERRÀNIA
Pl. Pau Casals, 6-7 
93.767.12.01 

CEIP ALOC 
C/ de Sant Jordi, 36 
93.762.14.44

TELÈFONS 
D’INTERÈS

ESCOLA MARE DE DÉU 
DEL ROSER
C/ Mar, 44 
93.762.32.92 

ESCOLA SANT JORDI 
C/ Verdaguer, 15 
93.767.15.09 

IES JOAN COROMINES 
C/ Extremadura, 27 
93.762.47.09

IES EUCLIDES 
Passeig Europa, 65 
93.769.37.76

IES PINEDA DE MAR
Pl. Orient, 9
93.762.26.98

LLAR D’INFANTS 
“BRESSOL DE MAR”
(Can Bel) 
Pl. de Can Bel, 1
93.767.02.55 

LLAR D’INFANTS 
“MARINADA” (Poblenou) 
C/ La Guàrdia, 11 
93.766.15.88 

ESCOLA D’ADULTS
C/ Santiago Rusiñol, 93-99
93.762.41.37

ESCOLA DE MÚSICA 
MUNICIPAL 
C/ Jaume I, 7 
93.762.65.74 

ESCOLA DE DANSA 
MUNICIPAL 
C/ Jaume Balmes

Descobreixen restes arqueològiques al Pont del Diable

Un grup d’arqueòlegs contractats per COPISA, l’empresa adjudicatària 
de les obres de construcció de l’EDAR Maresme Nord, han iniciat unes 
excavacions a la zona del pont del Diable de Pineda de Mar per tal de 
comprovar si hi ha restes a la zona que indiquin la continuïtat del pont. 
Després d’uns dies de treball, l’arqueòleg territorial de la Generalitat 
de Catalunya, Joaquim Folch, ha visitat les obres i ha confirmat que 
hi ha indicis que les troballes que s’han fet estiguin relacionades amb 
el pont. Aquesta notícia, inicialment, no ha d’afectar els terminis de 
construcció de la depuradora, ja que en aquests moments estan 
treballant a la nova planta de pretractament i a la part baixa de la riera.

Les sospites que les restes del pont del Diable de Pineda de Mar 
podien ser més importants s’han confirmat aquest dimecres al matí. 
Els treballs que estan portant a terme un grup d’arqueòlegs contractats 
per COPISA han confirmat que el pont té continuïtat sota l’actual traçat 
de la carretera d’Hortsavinyà, just per on era previst que passessin les 
canonades de la depuradora. És per això que l’arqueòleg territorial de 
la Generalitat de Catalunya, Joaquim Folch, ha fet una visita d’obra per 
comprovar la intervenció que s’hi està fent. Segons ha confirmat Folch, 
els resultats són de gran interès, però cal ser molt prudent abans de 
fer cap valoració definitiva. És per això que durant els propers dies els 
arqueòlegs seguiran treballant a la zona per obtenir més informació i 
elaborar un informe posterior que serà derivat al Director General de 
Patrimoni Cultural de la Generalitat, que serà qui prendrà una decisió.

Folch ha constatat que les restes aparegudes estan en ple traçat del 
projecte per on han de passar les canonades de la depuradora, però 
que cal conèixer l’entitat patrimonial de la troballa i quines opcions es 
poden prendre en un futur.

Joaquim Folch va visitar les obres i va confirmar la importància de les restes.





JORDI 
NOGUERA

Quin balanç fa de la temporada 2009?

Hem de reconèixer que les perspectives inicials eren 
complicades, però realment el nombre d’estances a la 
major part dels establiments turístics de Pineda ha estat 
similar al 2008. De totes maneres també hem notat la 
crisi, ja que els ingressos complementaris han baixat. 
Malgrat tot, podem estar satisfets.

El sector turístic de Pineda de Mar s’ha ressentit de la 
situació econòmica global?

El sector turístic de Pineda no està al marge d’aquesta 
situació generalitzada de crisi. Patim igual que la resta de 
sectors, però el nostre és un sector econòmic que aixeca 
més el cap i se’n sap sortir millor. Els establiments turístics 
de Pineda estan ben posicionats dins el mercat i això sempre 
és un bon punt de partida per afrontar situacions econòmiques 
complicades com la que ens trobem en aquests moments.

Com afronta el futur el sector hoteler de l’Alt Maresme?

Hem apostat per la marca Costa de Barcelona-Maresme. 
Creiem que la marca Barcelona ens ha de donar avantatges. 
La proximitat i la bona comunicació amb Barcelona ens han de 
poder permetre atraure un viatger interessat per la cultura, l’art, 
l’espectacle, però que també busqui tranquil·litat, sol i platja. És 
evident que la nostra platja és de més qualitat que la de Barcelona 
i els establiments turístics podem oferir uns preus més interessants 
que els que hi ha a la ciutat.
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Jordi Noguera i Martorell (Pineda de Mar, 12 de juny 
del 1960) és el president de Pineda Turística des 
del 14 de febrer del 2006. Coincidint amb el final 
de la temporada estival 2009 l’associació ha fet 
públics els resultats d’aquest any. La valoració és 
positiva, ja que han mantingut el nivell d’estances 
respecte l’any passat, tot i que els ingressos 
complementaris han disminuït. Noguera, que 
també és director de l’Aqua Hotel Promenade, 
es mostra satisfet del nombre d’usuaris (al 
voltant de 16.000)  que gaudeix de les activitats 
que s’organitzen des de Pineda Animació i 
valora satisfactòriament la iniciativa que va 
prendre l’Ajuntament de Pineda de Mar de 
portar al municipi els festivals de música 
Pshycobilly i Sreamin per intentar començar 
a desestacionalitzar la temporada turística.



Quina és la funció de Pineda Turística?

Aquesta associació es va crear per agrupar els establiments hotelers 
de Pineda de Mar amb la intenció de potenciar uns interessos 
comuns a la unitat del sector turístic. Des de la seva creació hem 
treballat perquè la identitat turística estigui ben marcada als nostres 
establiments.

Quines activitats organitzen?

Gairebé totes al voltant de la promoció de cara a donar a conèixer 
Pineda de Mar a través de presència a fires i congressos. Editem 
material publicitari i promocional del municipi.

Quins objectius s’ha fixat com a president?

La meva voluntat és aconseguir que la representació que hi ha a 
Pineda Turística sigui més àmplia. Fins ara els associats són hotels, 
apartaments i càmpings, i el meu objectiu és aconseguir que hi hagi 
representació de comerç, restauració i altres serveis complementaris 
que treballen amb el turisme. Si treballem tots units i remant cap a 
una mateixa direcció ens serà més fàcil assolir els objectius i millorar 
el turisme de Pineda.

Un dels productes complementaris que s’ha creat és el de Pineda 
Animació, que durant la temporada organitza una sèrie d’activitats.

Sí, la veritat és que n’estem molt satisfets. Pineda Animació 
s’encarrega de gestionar el programa d’animació que oferim als 
clients dels establiments associats i a tots els estiuejants en general. 
Aquest any hem creat el Pineda Centre, un punt d’informació a la 
platja que ha donat molts bons resultats entre els visitants. Pineda 
Animació també gestiona les dues oficines de turisme del municipi i 
ofereix unes activitats complementàries d’oci a la platja.

Totes pensades per als turistes? 

La veritat és que no. Els turistes són el públic que més ús en fa, però 
també tenim col·laboració amb diferents Casals d’Estiu de Pineda 
perquè els menuts en gaudeixin. En realitat aquesta oferta és oberta 
a tothom i a uns preus molt assequibles. De fet, complim amb el 
que Turisme de la Generalitat de Catalunya ens demana per ser un 
municipi de turisme familiar.

Quanta gent ha passat per les activitats de Pineda Animació?

Les activitats es porten a terme del 15 de juny al 15 de setembre 
i aquest any hem tingut un total de 16.000 utilitaris directes. Uns 
4.400 nens i nenes han passat pel Xic-Parc, 6.000 persones han fet 
servei de les bicicletes, i la resta han participat d’algun dels altres 
serveis que oferim com el camp de bolei, els caiacs...

Com valora els projectes innovadors que porten a terme de forma 
conjunta els municipis de Calella, Malgrat, Santa Susanna i Pineda? 

Pensem que iniciatives com aquesta han de servir als municipis per 
posicionar-se i saber atraure productes interessants per allargar la 
temporada.

Pensa en iniciatives com la que va dur a terme l’Ajuntament de 
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Pineda de Mar ara fa dos anys quan va portar al municipi dos 
festivals de música en temporada baixa?

Sí. Aquesta va ser una bona gestió. Ara cal potenciar-los i 
promocionar-los adequadament i de cara al 2010 han de ser dos 
festivals consolidats al municipi. Creiem que en general l’Screamin 
i el Pshycobilly han estat dos festivals ben rebuts pels pinedencs 
i pinedenques. Els organitzadors han sabut fer partícips els veïns 
amb activitats complementàries com la mostra de cotxes antics i 
la gratuïtat de les entrades als concerts als empadronats a Pineda.

Les noves tecnologies també estan afectant de ple el sector turístic. 
La gent amb Internet es pot fer els viatges a mida. El sector n’és 
conscient d’aquesta oportunitat? Creu que estar ben posicionat al 
mercat d’Internet és un valor afegit?

És evident que les tendències comercials de contractació han canviat 
molt amb l’arribada d’Internet. Amb la contractació directa per part 
del client el touroperador queda en un segon terme i és el client qui 
s’organitza unes vacances a mida. Això ha fet que el promig de les 
estades s’hagi reduït i hi hagi més rotació i moviment de clients.

El sol i la platja han estat els dos valors explotats al llarg dels anys 
per part dels professionals de la zona en què ens trobem. Creu que 
els viatgers tenen ara altres prioritats?

La nostra aposta seria crear nous productes de serveis, com per 
exemple el tema nàutic. Només aprofitem el mar els 3 mesos d’estiu 
i pensem que se’n pot treure més benefici. També tenim recursos 
naturals que s’han d’explotar més, i reconduir els serveis agraris 
que estan força abandonats cap a nous sectors econòmics més 
interessants com podria ser un camp de golf. També seria necessari 
potenciar els equipaments esportius municipals, promocionar-los 
per fer estades d’equips esportius del centre d’Europa que trobarien 
un clima més agradable per entrenar. En aquest mateix sentit, 
caldria crear una oferta d’oci complementari que acabi d’arrodonir 
un municipi turístic on fos possible donar sortida a les necessitats 
del jovent amb alguna discoteca, sala de festes... i no obligar-los a 
desplaçar-se als municipis veïns.

Quines necessitats creu que s’han de millorar a Pineda?

Hi ha una important mancança de serveis complementaris. El 
comerç hauria de millorar i crear una zona comercial a la zona del 
carrer Bertomeu i plaça Mèlies-Espanya. Perquè això sigui possible 
hi hauria d’haver unes zones d’estacionament adients com les que 
l’Ajuntament està intentant crear. Com he dit abans també caldria 
augmentar l’oferta d’oci amb la captació d’un cinema, discoteques, 
sales de festes... que donarien més vida a Pineda al llarg de l’any.

Com els han afectat les obres de la Depuradora i del FEIL que 
s’estan portant a terme aquest any?

La veritat és que ha estat un any complicat amb els principals carrers 
de Pineda en obres. Això ha dificultat la circulació, però sabem que 
quan s’acabin haurà millorat la via pública del municipi. Les obres de 
la depuradora han estat un encert. És la millor solució per millorar 
la qualitat de l’aigua de mar i gaudir d’unes aigües netes tot l’any.
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Renunciem a les obres del 2010?

Renunciem a les obres del 2010? Aquesta 
és una pregunta adreçada als militants i 
simpatitzants del Partit Popular en el marc 
del procés de consultes que el PSC ha iniciat 
per conèixer quines serien les actuacions 
prioritàries a impulsar en el marc del fons 
estatal d’inversions locals de 2010.

I fem la pregunta perquè, després de 
consultar-ho als socialistes pinedencs, 
tots coincideixen de manera unànime en 

Ni la Festa Major

Aquest govern, que segurament té molts encerts 
en la seva acció del dia a dia, últimament en 
les decisions importants no se’n surt. No està 
a l’alçada de l’administració que governa: el 
nostre Ajuntament.

L’última mostra l’hem viscut, malauradament, 
aquesta Festa Major.

El regidor de cultura, el Sr. Millán, i l’alcalde, 
el Sr. Amor, ens varen vendre una nova Festa 
Major: amb noves tipologies de festes i actes, 
amb moltes innovacions i molt més participativa. 

Per començar, denunciar la descoordinació i la 

Aparcaments

A Pineda hi ha dues zones amb greus 
problemes d’aparcament, una és al centre i 
una altra a Poblenou. Aquest problema s’ha 
agreujat en els últims temps, d’una banda 
amb les obres del Pla Zapatero en fer més 
àmplies les voreres i reduir considerablement 
l’espai per aparcaments al carrer, i d’una altra 
banda el govern municipal ha augmentat les 
zones de càrrega i descàrrega i s’han habilitat 
molts aparcaments nous per a motocicletes i 
bicis. 

què les inversions que s’estan fent el 2009 
estan millorant significativament el municipi 
i proposen que, en la mesura del possible, 
continuïn el 2010.

Per contra, des del Partit Popular no arriben 
més que crítiques oportunistes a unes obres 
que, com totes, comporten certes molèsties 
(d’això en parlen), però també molts beneficis 
(d’això no en parlen). 

És cert que el PP ja té en marxa totes 
les seves precampanyes electorals, les 
autonòmiques 2010, les municipals 2011, 
les generals 2012, i no sabem si alguna altra 
més... I que l’estratègia d’oposició obliga a 

impressió d’improvisació viscuda durant tota la 
Festa Major. Creiem que ha faltat organització 
en l’agenda dels actes i els seus preparatius, 
alhora que també s’han deixat de fer actes 
tradicionals, a vegades en favor d’innovacions 
poc clares i que els ciutadans no hem acabat 
d’entendre, i en d’altres que simplement s’han 
deixat de fer.

Capítol a part mereix l’invent que en el seu 
moment va fer la Sra. Palacín d’ERC: el Consell 
de Joves de Pineda, avui en mans de la Sra. 
Villarte del PSC, i a estones en les mans del Sr. 
Millán, quan la Sra. Villarte ja no sap què fer ni 
com sortir-se’n. 

El Consell de Joves és un desgavell que ningú 
sap qui controla, ni com s’organitza i ni amb 
quins criteris es reparteixen els recursos; de 
fet, podem afirmar que pràcticament només 
existeix per la Festa Major, essent un Consell 
de Joves “fantasma” i sense vida pròpia. 

En l’any de crisi que estem vivint, entenem 

He de dir que ho trobo molt bé, però aquest 
pas era el següent després de tenir les 
places d’aparcament de cotxe garantides, 
que són les que creen més molèsties. És 
cert que hi ha terrenys a precari per aparcar, 
però això no pot ser la solució, ja que és una 
mesura provisional i que ens costa molts 
diners l’any pagar els lloguers als propietaris. 
Hem de pensar en el demà, en les solucions 
definitives, i els que tenim responsabilitats 
hem deixar el nostre poble millor que quan 
el vam trobar. Per això penso que aquest 
govern socialista ha començat la casa per la 
teulada.

El Partit Popular de Pineda al nostre 
programa de govern proposàvem una solució 
ferma, decidida i definitiva: fer aparcaments 
soterrats a aquestes dues zones. Pensem 
que aquests equipaments amb places per a 
la venda o lloguer i places rotatives poden 
resoldre aquesta situació. Les places de 

venda o lloguer per assegurar aparcament 
propi als residents al centre i Poblenou, 
decongestionant així el carrer per qui no 
pugui pagar una plaça i les places rotatives 
per afavorir el comerç en aquestes dues 
zones que són gairebé les úniques zones 
comercials que tenim. Tots els municipis del 
nostre voltant ja tenen els seus aparcaments 
soterrats; a Pineda fem tard.

Ara, al setembre, el govern municipal 
comunica que reprèn el projecte de 
l’aparcament a Pineda centre perquè hi ha 
moltes empreses interessades, després 
d’haver dit només dos mesos abans que no 
hi havia cap empresa amb interès. Malament 
quan un alcalde comença a governar a 
cop de titular i les contradiccions es fan 
protagonistes del dia a dia.

Xavier Zarco i Silgado
Regidor Portaveu PP Pineda de Mar

criticar-ho tot per sistema, encara que estigui 
bé. Però, al final, sembla que no els agradi 
que s’arreglin carrers, que es renovin places, 
que es millori l’enllumenat o que la gent pugui 
caminar per voreres més amples.

Nosaltres creiem que aquestes inversions 
beneficien el poble, i voldríem que se’n fessin 
més. De tota manera, si hi ha algú que no 
ho vulgui, també ens agradaria escoltar-ho 
per saber en què ens hem pogut equivocar. 
Mentrestant, continuarem pensant a seguir 
avançant per aquest camí i millorar la qualitat 
de vida a Pineda.

PSC Pineda de Mar

que el més assenyat hauria estat mantenir el 
format tradicional de la Festa Major: retallant 
els actes que no es poguessin realitzar per falta 
de pressupost i mantenint tots aquells que es 
porten fent des de sempre. I deixar, per més 
endavant, les innovacions o nous models de 
Festa Major per quan hi hagi més recursos, de 
manera que puguin conviure amb els actes i les 
festes tradicionals arrelades a Pineda d’ençà fa 
molts anys.

Però és clar que aquest govern sempre ha 
d’estar a l’última, innovant i canviant tot el que 
s’ha fet fins ara. 

Es veu que a Pineda ens feia falta aquest 
govern per situar-nos en el mapa de les Festes 
Major de Catalunya... A veure si l’any que ve 
sortim al mapa i a veure quina Festa Major ens 
preparen, perquè la d’aquest any és clar que no 
passarà a la història.

Guillem Mateo i Sellas
President de Convergència Pineda
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Treballant amb i per les dones

Partim de la base que no hi ha millors 
polítiques d’igualtat o polítiques específiques 
per a dones que les pròpies que tinguin 
com a objectiu treballar per poder prescindir 
d’aquestes mateixes polítiques.

La plena igualtat entre homes i dones a la 
nostra societat, si al segle XXI no existeix, 
l’origen d’aquest fet no és en les lleis, sinó 
en els valors i l’educació rebuts per cadascú 
de nosaltres.

I atenent al fet que alguns homes consideren 
les dones com una possessió i a algú qui 
fer responsable de les seves mancances i 
febleses, les institucions hem d’actuar.

L’Ajuntament ha d’oferir suport, informació 
i ajut a la dona en situació de risc, víctima 
de conductes masclistes provinents tant 
d’homes com a vegades d’altres dones. El 
masclisme no és només cosa d’homes, ja 
que hi ha dones que tenen interioritzats valors 
masclistes per educació i entorn social.

El CIRD (Centres d’Informació i Serveis per a 
Dones) i el SIAD (Servei Integral d’Atenció a 
Dones) són les eines per assolir  els objectius 
mencionats, i el conflicte del Casal de la Dona 
ha sorgit per barrejar conceptes i prioritats.

La nova associació de dones de Pineda 
és la que ha de crear una oferta lúdica i 

Parlem de veritats?... De mentides?...

Ens sembla sorprenent la rotunditat del PSC de 
Pineda de Mar qualificant de mentides opinions 
de l’oposició expressades de forma sincera a la 
temença, per altra banda fonamentada, que els 
habitatges de protecció oficial que es construiran 
en l’espai de l’Àrea Residencial Estratègica (ARE) 
del PP1, serien adjudicats principalment a persones 
forasteres. Per a aquells que segueixen de prop 
les incidències de la política municipal i dels seus 
polítics, no els serà difícil recordar que 100xCent per 
Pineda no expressem ara aquesta possibilitat, sinó 
que ja ho denunciàvem durant la campanya electoral 
i que aquest fet ens va valer que els mateixos que 
ara ens diuen mentiders, ens pengessin el nom de 

racistes i d’insolidaris. Quelcom ha canviat i, per tant, 
alguna cosa falla. Quina?

Ben mirat, però, “no hi ha mal que per bé no vingui”, i 
l’aparició del butlletí del PSC i la publicació a Ponent 
de la seva fotocòpia ens dóna l’oportunitat de parlar 
i escriure sobre...

VERITATS?... MENTIDES?...

•	 La depuradora no es construirà a Pineda.
•	 EL centre cívic del Poblenou.
•	 Escola taller a Can Teixidor i rehabilitació de la masia.
•	 Avinguda Hispanitat.
•	 Baixador de la Renfe a Poblenou.
•	 Acabament del passeig Marítim.
•	 Decret signat de prohibició dels cars.
•	 Recuperació parc “Can Martorell”.
•	 Avinguda Mediterrània. Començament imminent, 

però no comença.
•	 Pàrquings places Biblioteca i Mèlies/Espanya. 
•	 PP3, PP10 i PP11. Vostè anunciava el seu 

començament i desenvolupament dos anys abans 
de ser batlle i després quan ja ho ha estat. Encara 
estan per començar.

•	 L’escola Antoni Doltra, el gimnàs de l’escola 

Acords plenaris setembre

Aprovació del Pla d’Acció per l’Energia Sostenible 
(PAES). 
Aprovat per unanimitat

Aprovació inicial de la modificació puntual del PGOU 
de les unitats de zona en sòl urbà sotmeses a la 
doble clau 16/12e* -diferència entre l’àmbit del verd 
privat protegit i l’edificació a conservar.

PSC, ERC, PP: a favor
CiU i No adscrit: Abstenció
100xCent per Pineda: en contra

Moció de suport a les consultes populars municipals 
sobre la independència presentada per CiU i ERC.

PSC i PP: en contra
CiU, 100xCent per Pineda, ERC i No adscrit: a favor

Ple extraordinari octubre

Concórrer conjuntament amb l’Ajuntament de 
Calella a la convocatòria prevista en el Fons per a 
la regularització d’urbanitzacions que crea la Llei 
3/2009, de 10 de març, de regularització i millora 
d’urbanitzacions amb dèficits urbanístics.

Aprovat per unanimitat

ACORDS
PLENARIS

Mediterrània i d’altres que, per falta d’espai, avui 
no esmentarem.

Li queden, Sr. Alcalde, quinze mesos de legislatura 
per donar compliment a aquestes promeses i 
que afecten, o haurien d’afectar, els votants que li 
donaren la majoria absoluta a Pineda. 

L’única veritat del seu butlletí “Prou de mentides” és 
que contesta a la pregunta que vostès mateixos es 
fan sobre quan trigaran a fer-se els pisos socials. La 
resposta que donen és reveladora: “Es realitzaran 
per fases i aniran avançant al llarg dels anys”. Que 
tothom s’ho prengui com li sembli, però això no diu 
res. A la campanya electoral la percepció era una 
altra i vostè n’hauria de ser conscient.

Sr. Xavier Amor, veritat o mentida? Quin dilema. Però 
vostè, com nosaltres, sap que “tot depèn del color del 
vidre amb què es miri”, i que tant pel que fa referència 
al seu butlletí com a l’escrit del Ponent, faria bé de 
rectificar i excusar-se de la paraula “MENTIDERS”, 
perquè només el temps decidirà i jutjarà quin dels 
vidres hi veia clar. I com a vostès els agrada dir: “Els 
fets i no les paraules” deixen clar qui diu la veritat.

100 X CENT per PINEDA

social, tal com fan les més de cent entitats i 
associacions del poble. 

Els interessos comuns de les dones han de 
proporcionar un lloc de trobada amb una 
activitat social viva i sense ànim de lucre.

El CIRD i el SIAD, per la seva banda, han 
de ser la plataforma de llançament de 
moltes dones que tenen amagades les 
seves habilitats socials sota un llençol de 
problemes, càrregues familiars i, en alguns 
casos, maltractaments psíquics i/o físics, 
cap a la participació a la societat a través de 
qualsevol de les entitats i associacions de 
Pineda.

 

Mònica Palacín i París
Portaveu del Grup Municipal d’ERC






